Shaqra University
College of Medicine at Shaqra
Academic Counseling Unit
(Academic year 2019-20)

Report

Mission of the Unit:

- To advise the students to improve their academic performances
- To identify and advise the students regarding their academic weakness and guide them to overcome their weakness
- To advise the students to solve their problems including academic, health, family, and social problems if any.

Workout:

- Academic counseling unit has deputed the faculty members as Advisors for the Students
- Each faculty member has an average of 7 students to be counsel
- Academic counseling was done twice in each semester and throughout the year
- Academic Counseling Unit has made online collections of advisor reports of the students counseling through the Google form:

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSfhhoGybN9P2QFk8LxVD3tUVpXx7QXzQGuc4jdtYheltRKAWA/viewform?c=0&w=1

- The hard copy of the advisor report also stored in Google drive for the future reference.
- Academic counseling unit has been followed student absenteeism rate in different block and made academic counseling settings and reports of students with high absenteeism rate.

Significance:

- Academic Counseling Unit has launched the online submission for the student's academic counseling report through the Google form
- Easy accessibility of the Google form easily at any time
- Google form also contain the scanned hard copy of advisor report which is stored in Google drive and Academic Counseling Unit can use easily anytime for future reference
- Reduced paper and file usage and storage

Statistics:

- During the academic year 2019-20, the academic counseling unit has received 248 responses through online Google form.
- Total Number of students during academic year = 143
- Total number of students counseled during academic year 2019-20 = 248

كلية الطب بشقراء وحدة الارشاد الاكاديمى العام الدراسى ١٤٤١-١٤٤٠

تقرير

رسالة الوحدة:

- دعم الطلاب لتحسين ادائهم الاكاديمي.
- تعريف وإرشاد الطلاب بنقاط الضعف الاكاديمية و ارشادهم للتغلب على نقاط ضعفهم
- ارشاد الطلاب لحل مشاكلهم سواء التعليمية او الصحية او الأسرية او الاجتماعية او اى مشكلة اخرى.

خطة العمل:

- قامت وحدة الارشاد الاكاديمي بالتنسيق مع السادة أعضاء هيئة التدريس بالكلية للعمل كمرشدين أكاديميين للطلاب .
 - كل عضو هيئة تدريس لديه متوسط سبع طلاب يقوم بعمل دعم اكاديمي لهم .
- قامت وحدة الارشاد الاكاديمي بتجميع تقارير المرشدين عن الإرشاد الاكاديمي للطلاب عن طريق شبكة الإنترنت ومن الرابط:

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAlpQLSfhhoGybN9P2QFk8LxVD3tUVpXx7QXzQGuc4jdtYheltRKAWA/viewform?c=0&w=1

- تم الاحتفاظ بنسخة من تقرير المرشدين على قرص جوجل.
- قامت وحدة الارشاد الاكاديمي بمتابعة نسب غياب الطلاب في المقرات المختلفة وعمل جلسات ارشاد اكاديمي للطلاب ذوي نسب الغياب العالية .

الأهمية:

- قامت وحدة الارشاد الاكاديمي بإرسال نماذج الارشاد الاكاديمي عن طريق شبكة الإنترنت عن طريق نماذج جوجل.
 - -هناك سهولة للوصول الى نماذج جوجل.
- نماذج جوجل تحتوى ايضا صورة ورقية مصورة من تقرير المرشدين المخزن على قرص جوجل و وحدة الارشاد الاكاديمي تستطيع الوصول اليه في وقت عند الحاجة اليه .
 - وبذلك يتم تقليل الأوراق و المعلومات المستخدمة و المخزنة .

الإحصائيات:

- أثناء العام الدراسى ٢٠٢٠ ٢٠١٩ استقبلت وحدة الارشاد الاكاديمى ٢٤٨ طلبا عن طريق نموذج جوجل.
 - العدد الأجمالي للطلاب في العام الدراسي ٢٠٢٠ ٢٠١٩ هو ١٤٣ طالب.
 - العدد الأجمالي لحالات الارشاد الاكاديمي للطلاب في العام الدراسي الماضي ٢٠٢٠- ١٠٤٠ هو ٢٤١٨ حالة .

وكيل الكلية للشنون التطيمية

وحدة الارشاد الاكاديمي